
REFERAT 
SKOLEBESTYRELSESMØDE PÅ ROLIGHEDSSKOLEN 

Tirsdag den 30. april 2024 kl. 16-18  

Forældrerepræsentanter: 
Michael Riber Jørgensen, Peter Musgaard Sauer, og Martin Birk Eriksen 
 
Personale-repræsentanter:  
Susanne Børsting og Pia Vendelbo 
 
Ledelses-repræsentanter: 
Birgit Lundmark Larsen, Gitte Kastholm og Lena Skovborg  
 
Elevråds-repræsentanter:  
Jonas Heidemann 6.a 
Christian Hvass 6.b 
 
Afbud: 
Morten Hvass Markusen, Jesper Kristoffersen, Anne Søndergaard og Laila Bak 
 

DAGSORDEN BESLUTNING 

1. 
Godkendelse af referat fra 
sidste møde. 

Godkendt og underskrevet 

2. 
 
Orientering fra: 

 

 • Formanden  

Der har ikke været dialogmøde siden sidste skolebestyrelsesmøde. 
Der har været et møde mellem Skole og forældre og politikkerne. På mødet var 
der fokus på både økonomi og analysen omkring specialområdet. Politikkerne 
regner ikke med, at eventuelle ændringer vil træde i kraft før august 2025. Der 
er blandt forældrene en stor bekymring for den betydning, som det vil få for 
både børn med specielle behov og for de børn der går i de almene klasser, hvis 
man vælger at lukke flere af kommunens specialtilbud. 

 • Elevråd 

Elevrådet har lavet en spørgeskemaundersøgelse, hvor elever og personale 
kunne ønske sange til morgensang på skolen. 
Elevrådet havde en stand til skolefesten hvor de solgte knæklys – det var igen i 
år en succes. 

 • Ledelsen 

Fagfordelingen for kommende skoleår er i fuld gang 
Elevfordeling i Øm og RoK er ligeledes i gang 
Vi har fået tildelt kr. 190.822 fra GRO-puljen under Villum Fonden. Pengene er 
søgt til tre projekter, hvoraf de to benytter Lego Spike og det tredje projekt gi-
ver os mulighed for at købe flere af de teknologier vi i forvejen benytter i Ma-
kerspace. 

o  • Rolighedsafdelingen 
Der er gang i planlægningen af det kommende skoleår – der er et stort engage-
ment fra personalets side i planlægningen. 



 • Østermølle 

Der har været emneuge med emnet: Fra yt til nyt.  
Der var en fantastisk skolefest med et super fremmøde. 
Der er stor spænding omkring, hvor personalet skal fordeles i det kommende 
skoleår. Der oprettes en klasse mere så nu kommer vi op på 10 klasser i Øster-
mølle. 

3. 

Fra årshjul:  
Vi lægger sidste hånd på 
Princip for skolefritidsordnin-
gens virksomhed. 
Forslag blev udsendt med 
dagsorden. 

Udskudt til næste møde. 

4. 

Fra årshjul:  
Vi lægger sidste hånd på 
Princip for inklusion. 
Forslag blev udsendt med 
dagsorden. 

Udskudt til næste møde. 

5. 
Fra årshjul:  
Budgetopfølgning 

Gennemgået – skolen har en sund økonomi. Vi budgetter med at lande meget 
tæt på 0 i resultatet for 2024. 

6. 

Fra årshjul:  
SFO – nedslag i relevante af-
snit af ”Mål og indholdsbe-
skrivelse for SFO” 
Udsendes med dagsorden. 

Der er 200 børn i SFO’en i øjeblikket - heraf er de 50 introbørn.  
Vi oplever en stigning i antallet af børn i SFO’en – det er tydeligt, at det øgede 
fokus på at fastholde børnene har haft en tydelig effekt. 
 
Pædagogerne i SFO’en har været tydelige og engagerede på både forældremø-
der og til skole-hjem-samtaler. 
 
Overgange: 
Der er stor fokus på overgange i hverdagen og i brobygningen mellem børne-
have og skole. Jo flere skift i løbet af skoledagen jo sværere er det for børnene 
at opleve genkendelighed. Overgange kan også være konfliktfyldte.  
Pædagogiske tilgange og opgaver i SFO  
Aktionslæringsforløb omkring børns nervesystemer. Det fylder meget i de 
voksnes arbejde med børnene i hverdagen. 

 
Særligt fokus på sprog og læsning samt digital teknologi: 
Der benyttes i udstrakt grad lokalet ”Bogglad” hvor børnene tilbydes en rolig 
stund med gode snakke. Vi oplever, at børnene bliver mere nysgerrige på sprog 
og nogle gange også på bøger 
 
Makerspace:  
SFO’en har to superbrugere i makerspace. Her vil superbrugerne tage børn 
med i makerspace.  
Vi bruger også digitale teknologier i hverdagen – her har vi fokus på, at ele-
verne bliver i stand til at begå sig i den digitale verden.  
 
Mål og indholdsbeskrivelsen er et godt gennemarbejdet værk som afspejler 
hverdagen i SFO’en.  



7. 
Skolebestyrelsesvalg 
Status på tilkendegivelser om 
opstilling 

Skolebestyrelsesvalg 
1. Marie Guld - Malthe 1b + Lauge Intro 
2. Simone Majdecki - Clara Intro 
3. Morten - genvalg 
4. Simone Gregersen - Marco Intro 
5. Anders Kjær - Hugo og Bertram Intro 
6. Lars Vanggaard (Jens 1a + Sine RoA) 
7. ØM – ? 

Birgit og Charlotta mødes med forældrene til de kommende elever i 
ØM den 14. maj kl. 15-16.30 her vil de undersøge muligheden for at 
finde endnu et medlem til skolebestyrelsen.  

8. Sup. - ? 
9. Sup. - ? 

 
Alle arbejder endnu en gang på at finde forældre til skolebestyrelsen. 

8. 

Fra årshjul: 
Arbejde med Princip for Un-
dervisningens organisering 
Se forslag og inspiration her:  
https://www.skole-forael-
dre.dk/artikel/princip-under-
visningens-organisering 

Arbejdet fortsætter på næste møde i skolebestyrelsen. Det foreløbige forslag 
udsendes med referatet. Ikke gennemarbejdede punkter er markeret med gult. 

9. Eventuelt 
Vi mangler renovering og fornyelse af legepladser og vi ønsker os en multi-
bane. Der arbejdes på en løsning hvor der søges fondsmidler og/sponsorater. 

 Punkter til næste møde  

   

Datoer for kommende møder 
28. maj kl. 16-18 
18. juni kl. 16-18 
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